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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 10/2020 (335) 

 
Datum a čas konání: 10. listopadu 2020 v 9:00 hodin 

Místo konání: Microsoft Teams 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 26 senátorů) 

Omluveni: - 

Hosté: rektor Štěpánek, kvestor Janíček, kancléř Gregorek, prorektorka Režňáková, 
prorektoři Grmela, Doupovec, Hirš, Hruška,  
vedoucí OMVV Ing. Herrmannová a tisková mluvčí Mgr. Koudelová 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisů ze zasedání AS VUT č. 6/2020 ze dne 15. 9. 2020, č. 7/2020 ze dne 29. 9. 2020, č. 

8/2020 ze dne 2. 10. 2020 a č. 9/2020 ze dne 13. 10. 2020 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z RVŠ 
6. Informace SK AS VUT 
7. Legislativní záležitosti 

 Dodatky k Jednacímu řádu VR VUT a Jednacímu řádu RVH VUT 
 Volební řád AS Fakulty výtvarných umění VUT – Informace o distančním jednání LK AS VUT dne 

20. 10. 2020 za účasti děkanů fakult FA a FaVU, dalších členů AS VUT a zástupců AO FA a FaVU 
 Návrhy na doplnění Jednacího řádu AS VUT: 

– Možnost tajného hlasování na distančním jednání AS VUT – návrh doc. Steinbauera  
– Statut stálého hosta na zasedáních AS VUT z VŠ ústavů VUT – návrh Ing. Bradáče 

 Nové znění Jednacího řádu Vědecké rady FEKT – předložení 
 Další legislativní záležitosti 

8. Ekonomické záležitosti  
 Malé investice (INV) a velké opravy (NEI) pro r. 2021 
 Příprava Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2021 
 Další ekonomické záležitosti 

9. Pedagogické záležitosti 
 Směrnice pro přijímací řízení na ÚSI do NMSP a DSP pro akademický rok 2021/2022 
 Zpráva o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na ÚSI v letním semestru akad. 

roku 2019/2020 
 Další pedagogické záležitosti  

10. Volby do AS VUT 
 Informace předsedy Volební komise VUT týkající se voleb do AS VUT konaných na VUT ve dnech 

3. 11. – 5. 11. 2020.  
 Diskuse o dokumentech týkajících se právního výkladu MŠMT ČR k současné legislativě VŠ ovliv-

něné nouzovým stavem v ČR – viz zákon č. 188/2020 Sb. 
 Vyhlášení voleb zástupců FSI do AS VUT pro funkční období listopad 2020–listopad 2023 
 Vyhlášení doplňovacích voleb do SK AS VUT na FAST pro stávající funkční období  

Poznámka: Tento bod vyplynul z jednání AS VUT týkajícím se prodloužení funkčního období, proto nebylo toto 
doplnění programu jednání na začátku zasedání AS VUT v usnesení AS VUT uvedeno.  

11. Různé       



 

2 / 16 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Dnešní zasedání AS VUT zahájil předseda AS Hanáček v 9:00 hodin; úvodem přivítal rektora Ště-
pánka, kvestora Janíčka, prorektorku Režňákovou, prorektory Grmelu, Doupovce, Hirše a Hrušku, 
kancléře Gregorka, Ing. Herrmannovou, Mgr. Koudelovou, přítomné členy AS VUT a ostatní účast-
níky zasedání. Dále zrekapituloval, že v návaznosti na stále vážnou epidemiologickou situaci pan-
demie koronaviru Covid-19 bylo opět svoláno distanční jednání AS VUT a podal návrh na schválení 
usnesení AS týkající se určení skrutátorů – navrženi byli doc. Steinbauer a Ing. Bradáč.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a Ing. Bradáče.   
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení výše uvedeného programu zasedání AS VUT, do 
kterého byl doplněn bod 6. Informace SK AS VUT, v bodě 7. Legislativní záležitosti byl doplněn 
o předložení nového znění Jednacího řádu Vědecké rady FEKT a v bodě 11. Volby do AS VUT 
doplnění o Vyhlášení voleb zástupců FSI do AS VUT. Výše uvedený program byl v tomto znění 
schválen.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT s doplněním bodů 6. Infor-
mace SK AS VUT, 7. Legislativní záležitosti – Nové znění JŘ VR FEKT a 11. Volby do AS VUT – 
Vyhlášení voleb zástupců FSI do AS VUT. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISŮ ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 6/2020 ZE DNE 15. 9. 2020, Č. 7/2020  
    ZE DNE 29. 9. 2020 A Č. 8/2020 ZE DNE 2. 10. 2020 A Č. 9/2020 ZE DNE 13. 10. 2020 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 6/2020 byl rozeslán ke korekci všem členům AS VUT e-mailem dne 
12. 10. 2020. Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová provedla v zápisu drobné formální úpravy, 
které tajemnice AS zapracovala. Upravený Zápis č. 6/2020 ze dne 15. 9. 2020 byl rozeslán všem 
členům AS VUT e-mailem dne 24. 10. 2020, do dnešního dne již k němu nebyly zaslány žádné 
připomínky.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS k zápisu 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky ne/byly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o jeho schválení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 6/2020 ze dne 15. 9. 2020 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 24. 10. 2020. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Zápisy z jednání AS VUT č. 7/2020 ze dne 29. 9. 2020 a č. 8/2020 ze dne 2. 10. 2020 byly rozeslány 
všem členům AS VUT k připomínkování e-mailem dne 3. 11. 2020. Drobné formální úpravy obou 
zápisů zaslala předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová e-mailem dne 6. 11. 2020. Tyto úpravy za-
pracovala tajemnice AS VUT J. Cardová do obou zápisů a upravené zápisy rozeslala ještě tentýž 
den všem členům AS VUT.  

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k oběma zápisům nějaké při-
pomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky ne/byly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o jejich 
schválení.  
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Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 7/2020 ze dne 29. 9. 2020 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 6. 11. 2020. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela vznesl k Zápisu z jednání AS VUT č. 8/2020 ze dne 2. 10. 2020 
připomínku k textu, který se týká jeho informací o jednání EK AS VUT – viz bod 4. Ekonomické 
záležitosti – Dodatek č. 1 k Rozpočtu VUT na r. 2020 – str. 9, třetí odstavec shora – požádal o vy-
puštění textu „Jednání se zúčastnil menší počet členů EK…“ , neboť tohoto jednání se zúčastnila 
většina členů EK AS VUT. Členové AS VUT vzali tuto připomínku na vědomí, zápis bude po prove-
dené úpravě rozeslán všem členům AS VUT dnes po skončení zasedání AS VUT. Členové AS VUT 
dále hlasovali o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 8/2020 ze dne 2. 10. 2020 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 10. 11. 2020. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Z časových důvodů prozatím nebyl dokončen Zápis z minulého zasedání AS VUT č. 9/2020 ze dne 
13. 10. 2020, neboť se v průběhu jednoho měsíce uskutečnily čtyři zasedání AS VUT, s náročnými 
programy jednání, a souběžně s tím se již přiblížil termín konání voleb do AS VUT, které rovněž 
vyžadovaly organizační a administrativní součinnost s fakultami VUT. Tento zápis bude spolu se 
zápisem z dnešního zasedání AS VUT schvalován až na dalším zasedání AS.  
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Štěpánek 

▪ Žebříček THE/pozice VUT: V nově vydaném „THE“ žebříčku se v kategorii Engineering and 
Technology ČVUT propadlo za VUT, což znamená, že VUT je v této oblasti společně s VŠCHT 
nejlépe umístěnou VŠ z ČR. 
- VUT a VŠCHT tedy 601.-800. 
- ČVUT, ČZU, UPC, TUL, UTB, VŠB a ZČU 801.-1 000. 
- Loni bylo v TOP 1 000 (které ale zahrnuje 1 098 institucí) také 9 univerzit z ČR, jen ve stejné 

skupině s VUT je ještě ČVUT a ZČU. 
Pod touto širší kategorií jsou ještě další úspěchy:  
- Chemical Engineering: VUT opět 601.-800. společně s VŠCHT, ostatní (ČZU, UPCE, UTB, 

VŠB) za VUT. Tady bylo to sdílené prvenství i loni. 
- Civil Engineering: VUT je nejvýše, 601.-800. Za VUT je ČZU, ČVUT, UPCE, VŠB, ZČU. Za 

VUT se od minule propadly ČVUT a ZČU. 
- Electrical Engineering: VUT je opět nejvýše, 601.-800. Za VUT je ČZU, ČVUT, UPCE, VŠB, 

ZČU, TUL, UTB. Také propad ČVUT a ZČU. 
- Mechanical Engineering: VUT je opět nejvýše, 601.-800. Za VUT je ČZU, ČVUT, UPCE, 

TUL, UTB, VŠB. Propad ČVUT. 
VUT se umístilo také v dalších kategoriích, které jsou hierarchicky na úrovni Engineering and 
Technology, ale ani tam nedošlo ke změně pořadí v porovnání s loňskem, pouze u ekonomie se 
to nyní bere jako 601+, minule 501+. 
- Computer Science: VUT patří ke středu (501.-600., stejně jako OSU!), před VUT je UK, 

ČVUT, MU (všechny 401.-500.), další tři oceněné české univerzity jsou 601.-800. (UHK, 
VŠB, ČZU). 

- Business and Economics (ale tam je 10 českých univerzit a VUT patří do poslední skupiny, 
601+, výše jsou UK: dokonce 126.-150., MU i UTB: obě 501.-600.). 

▪ Zveřejnění Strategie VUT 2030 na AF: V reakci na příspěvek Ing. Dvořáka, Ph.D. (FSI, CEITEC) 
rektor uvedl, že cílem zveřejnění není posuzování "shody", či dokonce "významné shody" obou 
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materiálů, cílem je vyvolat o materiálu diskusi a získat náměty na případné další doplnění, či 
úpravy. Rektor požádal členy AF o zaslání případných námětů na e-mail kancléře. O víkendu 
proběhla na stránkách AF další komunikace; je zřejmé, že někteří přispěvatelé nemají dostateč-
nou znalost problematiky a procesů na VUT. Rektor zvažuje zda, a jakým způsobem reagovat. 

▪ Rada pro sport VUT: Bude zejména posuzovat kvalitu sportovců reprezentantů na univerzitě 
z hlediska udělování stipendií Národní sportovní agentury pro univerzitní sport. V současné době 
bylo vypsáno výběrové řízení na udělení stipendia studentům. Vedením Rady rektor pověřil ře-
ditelku CESA RNDr. Lepkovou.  

▪ Situace na KaM – Covid-19: Ke včerejšímu dni byli na KaM VUT dva pozitivně testovaní studenti; 
na KaM VUT jsou ubytováni zahraniční studenti, kteří nedodržují vládní opatření a narušují noční 
klid. Na tuto skupinu studentů byla opakovaně přivolána Policie ČR. VUT se bohužel zavázalo, 
že jim poskytne ubytování, za současné situace ale vedení VUT zvažuje, zda mají být tito stu-
denti buďto vyloučeni z KaM (bude jim zařízeno náhradní ubytování), anebo zda jim má být ukon-
čeno studium na VUT. O těchto přestupcích bude jednat Disciplinární komise, která bude uplat-
ňovat na všech fakultách při stejném přestupku stejný postih studenta.  

▪ Poděkování rektora děkanu FP Škapovi: Rektor poděkoval končícímu děkanu FP doc. Škapovi 
za výbornou práci v minulých dvou volebních obdobích. Zároveň přivítal nově nastupujícího dě-
kana FP doc. Bartoše, pogratuloval mu ke zvolení a popřál mu hodně úspěchů v nové funkci. 

▪ CESA / finanční dopady v souvislosti s COVID-19: Na zasedání MKR kvestor informoval o dvou 
žádostech z CESA na vykrytí dopadů způsobených opatřeními vlády v souvislosti s pandemií 
COVID – hospodářská činnost je nulová, na ni finančně navazuje údržba areálů, mzdy zaměst-
nanců. Kvestor na základě jednání s rektorem připraví další postup, členové AS budou informo-
váni. 

▪ Pracovní skupina při RVVI k M17+ a hodnocení aplikovaných výstupů v M1: Aktivita vznikla na 
základě iniciativy technických VŠ. Členy pracovní skupiny za VUT jsou rektor spolu s prorekto-
rem Grmelou, kteří připravují materiály odesílané za VUT Ing. Mullerové, UPT.  

▪ Jednání rektora s ředitelem CEITEC: IP na VUT a její rozdělování, CEITEC by uvítal zvýšení IP 
v důsledku výpadku NPU. Ředitel Vrba byl členem hodnoticí komise MEP v Hradci Králové; do-
stal k dispozici podklady, které předal jako náměty na rozdělování DKRVO na VUT. Zaslané 
dokumenty byly předány kvestorovi a prorektoru Grmelovi. Závěr: Nutno připravit motivační pra-
vidla dělení IP a Pravidla rozpočtu 2021 – viz také vstup kvestora – bod 8. Ekonomické záleži-
tosti.  

▪ Jednání rektora s Ing. Neugebauerem, Ph.D. / CEITEC: Námět na výuku NMR na VUT, mohl by 
vzniknout perspektivní obor. Rektor komunikuje s CEITEC ohledně dalších kroků. Jakmile bude 
k dispozici draft návrhu, budou děkani a ředitelé VŠ ústavů informováni.  

▪ Dne 1. 1. 2021 vstoupí v platnost nová smlouva o CEITEC: Byla odsouhlasena všemi zúčastně-
nými partnery, všechny připomínky VUT byly zohledněny.  Dále byla schválena „Dohoda o plánu 
nákladů na kancelář ředitele CEITEC na rok 2021“, zasláno na PrO a řediteli CEITEC VUT. V této 
souvislosti ředitel Vrba informoval o skupině z MENDELU v rámci CEITEC, která produkuje velmi 
kvalitní publikační výstupy.  

➢ Prorektorka Režňáková 

▪ RVV zveřejnila informaci, že ORCID (ResearcherID) bude povinné pole pro dodávku dat do RIV 
pro bibliometrizovatelné výsledky s rokem uplatnění 2020 a dále. Je to z důvodu korektnosti 
hodnocení a za účelem dalšího zpřesnění bibliometrických analýz v rámci Modulu 2. 
K 8. 11. 2020 je na VUT 399 akademických pracovníků, kteří nemají v IS zaznamenané ORCID.  
Včera byl zaslán e-mail na děkany fakult a ředitele VŠ ústavů se seznamem zaměstnanců, kteří 
nemají ORCID v našem IS, a požádá je o řešení (doplnění ORCID do IS a zpětné informování).  

▪ Fond Open Access byl již vyčerpán (příděl z centralizovaných zdrojů pro r. 2020 byl ve výši 2,5 
mil. Kč, loni byl příděl 1,5 mil. Kč, pak navýšen přesunem prostředků z EIZ, celkové čerpání 2, 
25 mil. Kč). Vyšší čerpání plyne z vyšší průměrné ceny za publikovaný článek (cca 48 tis. Kč/člá-
nek). Vedení včera rozhodlo o navýšení přídělu ve výši 250 tis. Kč ze zdrojů ÚK vyčleněných na 
nákup EIZ. Současně bude aktualizované rozhodnutí 38/2017. 
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▪ Nakladatelství VUTIUM v rámci opatření na snižování skladových zásob připravilo nabídku knih 
za zvýhodněné ceny (vybrané i bezplatně), které mohou být poskytnuty jako věcné dary, pří-
padně pro propagační účely. Jedná se o hodnotné knihy, které jsou již staršího data. V případě 
zájmu je možné obrátit se na p. Polcarovou.  

▪ V rámci výběrového řízení byla vybraná nová ředitelka Nakladatelství VUTIUM paní Mgr. Jana 
Kořínková, Ph.D., v současnosti proděkanka FaVU. Funkce se ujme dne 1. 12. 2020. 

▪ V rámci přípravy hodnocení výkonnosti akademických a vědeckých pracovníků byl připomínko-
ván věcný záměr směrnice pro hodnocení. Prorektorka obdržela množství připomínek téměř ze 
všech F/S, po jejich roztřídění bude finalizován návrh směrnice a zaslán k standardnímu připo-
mínkovému řízení. Dále probíhá finalizace aplikace evidující činnost pracovníků (SHAP), je ještě 
pořád možnost testování a zasílání připomínek, které mohou aplikaci vylepšit. Dále, jsou připra-
veny tři typy školení pro hodnocené pracovníky a hodnotitele, abychom podpořili tuto novou ak-
tivitu na VUT. První hodnocení proběhne již za rok 2020.     

 
➢ Prorektor Grmela 

▪ Předseda MEP prof. Lapčík zaslal finální report hodnocení VUT.  Prorektor požádal členy vedení, 
aby se vyjádřili k bodům zprávy k modulům 4 a 5, které připravovali. Od všech je očekávána 
odezva do 25. 11. 2020 na e-mail pí. Pošvářové, pak další kroky. 

▪ Na F/S byla rozeslána výzva Grantové agentury ČR pro podávání návrhů na kandidáty do hod-
noticích panelů GA ČR včetně linku na formuláře. Termín podávání je do 30. 11. 2020, podávající 
fakulty mají zaslat seznam navrhovaných na email pí. Salajkové. https://gacr.cz/vyzva-k-nomi-
nacim-na-cleny-hodnoticich-panelu-ga-cr-3/ 

▪ Termín VR VUT v Brně je naplánován na 20. 11. 2020, je zajišťována dostatečná účast, jednání 
proběhne on-line (Microsoft Teams). Na programu jsou mimo jiné tři řízení ke jmenování profe-
sorem – docenti Kala (FAST), Krčma (FCH) a Toman (FEKT). 

▪ Dne 3. 11. 2020 RVVI zveřejnilo výsledky hodnocení H19 a starší, fakulty požádány do 10. 11. 
2020 o připomínky k M1, s CVIS je zapotřebí řešit stále velký počet nepropojených výsledků RIV-
WoS, většinu z nich RVVI uznalo při hodnocení, ale chybovost je stále velká. Jednotlivé tabulky 
a linky byly na F/S odeslány.  

▪ Rada pro výzkum, vývoj a inovace na svém 361. zasedání dne 30. října 2020 požádala výzkumné 
organizace, aby provedly opravu a doplnění údajů v databázích RIV a Web of Science. Dále, aby 
od roku 2020 byly všechny výsledky spárovatelné s identifikátory ORCID (Researcher ID). Tyto 
identifikátory měly mít všichni z VUT nastaveny, opak je pravdou. 

 
➢ Prorektor Hirš 

▪ Evropské univerzity – EUST: Dne 29.10. proběhlo online setkání partnerů nově vznikající univer-
zitní sítě EUST. Za VUT se účastnili prorektor Hirš, Hana Philipi (OZV), Pavel Šmíra (OSZ) a 
Roman Molík (OTT), doc. Háze (FEKT). Zápisy ze setkání jsou umístěny na SharePointu OZV 
(European University Iniciative), kde jsou všechny informace k EUST k dispozici.  
Jednání se zúčastnily: Lapeenranta University of Technology (LUT), Leibniz University Hannover 
(LUH), Slovak University of Technology in Bratislava (STU), Technical University Vienna (TUW), 
BRNO University of Technology (BUT), National Technical University Of Athens (NTUA).  
Byly osloveny další univerzity z Itálie, Španělska, Portugalska a Švédska se zaměřením na ob-
last také sociálních věd. Celkový počet by měl být 8-9 univerzit. Dne 16. 11. 2020 proběhne 
jednání s Rey Juan Carlos University Madrid jako dalším potenciálním členem. F/S byly osloveny 
s požadavkem o návrh témat spolupráce v oblastech VaV, studium, kampus a transfer technolo-
gií případně další, včetně kontaktních osob. 

 
➢ Tisková mluvčí Mgr. Koudelová 

▪ Aktuální Monitoring bude jako vždy přílohou zápisu – rozeslán všem členům AS VUT po zase-
dání AS VUT.  

 
 

https://vutbr.sharepoint.com/sites/OZV2/SitePages/European-University-Iniciative.aspx
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➢ Vedoucí OMVV Ing. Herrmannová 

▪ Akademické shromáždění / listopad 2020: Akademické shromáždění, které bylo původně pláno-
váno na 24. 11. 2020, se z důvodu vládních opatření v tomto termínu konat nebude. Uskuteční 
se, jakmile to epidemiologická situace dovolí. Oceněným zaměstnancům a studentům jsou ode-
sílány dopisy R s informací o udělení ocenění a poděkováním. Je připravována brožura se jmény 
oceněných, která bude zveřejněna na webových stránkách VUT.  

▪ Noc vědců 27. 11. 2020 / online: Plánovaná „Noc vědců“ se bude konat online formou. Odbor 
spolu s fakultami připravil 12 videozáznamů, které budou spolu s prezentacemi studentů, online 
streamy s hosty a online přednáškami ke shlédnutí na webu www.nocvedcu.cz.  

 
 

5. INFORMACE Z RVŠ 
 
Člen Předsednictva RVŠ za VUT v Brně RNDr. Popela sdělil, že příští týden ve čtvrtek 19. 11. 2020 
se bude konat on-line zasedání Předsednictva RVŠ, které nahrazuje v tomto termínu plánovaný 
Sněm Rady VŠ.  

Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová informovala o činnosti Studentské komory Rady VŠ. 

Ing. Galeová informovala o činnosti pracovní komise RVŠ pro umělecké vysoké školy.  
 
 

6. INFORMACE SK AS VUT  
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová informovala o činnosti studentské komory AS VUT, která 
v současné době řeší řadu záležitostí studentů, kteří se na ni obrátili v souvislosti s pandemií koro-
naviru Covid19.  
 
 

7. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Dodatky k Jednacímu řádu VR VUT a Jednacímu řádu RVH VUT 

Návrhy dodatků k Jednacímu řádu VR VUT a Jednacímu řádu RVH VUT předložil z pověření rektora 
Štěpánka kancléř Gregorek – rozeslány e-mailem všem členům AS VUT dne 2. 11. 2020. Návrhy 
se týkají doplnění těchto vnitřních předpisů VUT o možnost distančního jednání, včetně způsobu 
hlasování. Vzhledem k tomu, že návrhy připravil PrO, neprojednávala je legislativní komise AS VUT. 

Kancléř Mgr. Gregorek na dnešním zasedání AS sdělil, že návrhy byly připraveny po registraci do-
datku Jednacího řádu AS VUT obsahujících obdobné změny, čímž bylo ověřeno, že tyto úpravy již 
MŠMT akceptovalo.  

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k návrhům nějaké připomínky. 
Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže 
uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu Vědecké rady VUT.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 2 k Jednacímu řádu Vědecké rady VUT.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 
 

http://www.nocvedcu.cz/
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Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT.  
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 2 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT.   
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

 Volební řád AS Fakulty výtvarných umění VUT 
 
První verzi návrhu Volebního řádu AS FaVU (dále VŘ AS FaVU) předložila předsedkyně AS FaVU 
Mgr. Žáčková předsedovi AS VUT Hanáčkovi e-mailem dne 8. 10. 2020 (schválen dne 7. 10. 2020 
na zasedání AS FaVU). Tento návrh byl rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 8. 10. 2020. 
K návrhu se vyjádřili předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová a následně i vedoucí PrO Rektorátu 
(dále PrO) Mgr. Sobotka, oba vznesli řadu věcných připomínek. Rektor Štěpánek k návrhu sdělil, že 
jeho stanovisko opět vychází z vyjádření PrO.  

V den konání minulého zasedání AS VUT dne 13. 10. 2020 krátce po půlnoci zaslala předsedkyně 
AS FaVU Mgr. Žáčková novou / upravenou verzi předloženého návrhu VŘ AS FaVU, kterou schválil 
AS FaVU na mimořádném zasedání dne 12. 10. 2020 a současně požádala AS VUT o zkrácení 
předkládací lhůty ke schválení. V následující diskusi uskutečněné na minulém zasedání členové 
VUT konstatovali, že byl zřejmě stažen z programu jednání výše uvedený návrh VŘ AS FaVU ze 
dne 8. 10. 2020. Vzhledem k tomu, že se s novým návrhem neměli možnost vůbec seznámit a ne-
bylo možné posoudit, zda v něm byly akceptovány připomínky PrO a Mgr. Musilové, zkrácení před-
kládací lhůty neakceptovali. Po diskusi členové AS VUT navrhli, aby se tímto dokumentem zabývala 
legislativní komise AS VUT, která jej projedná společně se zástupci FaVU (děkan a předseda AS 
FaVU), PrO a za účasti členů AS VUT z FaVU, případně i ostatních členů AS VUT. Mgr. Musilová 
navrhla jednání uskutečnit v úterý 20. 10. 2020 v 11:30 hod. a dále doporučila přizvat v obdobném 
složení i zástupce FA a řešit také problematiku přípravy nového znění Volebního řádu AS FA.  

Informace o distančním jednání LK AS VUT konaném dne 20. 10. 2020, za účasti děkanů a před-
sedů AS fakult FA a FaVU, dalších členů AS VUT, zástupců AO FA a FaVU a vedoucího PrO Mgr. 
Sobotky, přednesla na dnešním zasedání AS předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová. Na tomto 
jednání byl také diskutován návrh na doplnění Jednacího řádu AS VUT o institut stálého hosta z VŠ 
ústavů na zasedáních AS VUT. Mgr. Musilová dále sdělila, že se tohoto jednání zúčastnila i řada 
členů AS VUT, diskuse byla podrobná a věcná. Na závěr vedoucí PrO Mgr. Sobotka konstatoval, že 
z pohledu PrO lze doporučit schválení tohoto vnitřního předpisu ve verzi ze dne 13. 10. 2020.   

Předseda AS Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu nějaké při-
pomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schvá-
lení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 10: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Volebního řádu AS FaVU VUT.   
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT schvaluje Volební řád AS FaVU VUT – verzi ze dne 13. 10. 2020. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 5 hlasů. 
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 Návrhy na doplnění Jednacího řádu AS VUT 
 
– Možnost tajného hlasování na distančním jednání AS VUT – návrh doc. Steinbauera  

Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer předložil AS VUT ke schválení návrh na doplnění Jednacího 
řádu AS VUT o možnost tajného hlasování na distančním jednání AS VUT – návrh byl rozeslán 
všem členům AS VUT e-mailem dne 19. 10. 2020.   
Návrh:  
Změna čl. 13a odst. 5, současné znění v Dodatku č. 1 k JŘ AS VUT: 
 „Na distančním jednání lze i hlasovat veřejně tedy o všech věcech, u kterých zákon nebo vnitřní 
předpis nepředepisuje tajné hlasování.“  
Navrhované znění:  
„Na distančním jednání lze hlasovat jak veřejným, tak tajným hlasováním, umožňují-li to použité 
technické prostředky.“  
Důvodová zpráva: současné znění JŘ AS VUT (po schválení Dodatku č. 1) neumožňuje hlasovat 
tajně, což se jeví s ohledem na současný vývoj pandemie (a v budoucnu možná další nepředvída-
telné okolnosti) jako značně omezující. 
 
Předsedkyně LK Mgr. Musilová ve svém e-mailu ze dne 23. 10. 2020 v návaznosti na diskusi ze 
společného zasedání LK AS VUT dne 20. 10. 2020 požádala vedoucího PrO Mgr. Sobotku o stano-
visko, zda je nutno zahrnout do JŘ AS VUT úpravu tajného hlasování u distančního jednání, jak byla 
navržena doc. Steinbauerem, nebo zda stávající úprava tajné hlasování u distanční formy jednání 
umožňuje a dodatek je tedy nadbytečný. 
Vyjádření Mgr. Sobotky:  
S navrženou úpravou souhlasím. Jazykově bych tedy preferoval variantu, kterou jsme zasílali ve 
verzi dodatku jednacího řádu dne 17. 9., tedy: 
"Na distančním jednání lze i hlasovat veřejně a, je-li to po technické stránce zabezpečeno, i tajně." 
Ale i navržené znění plní účel, tedy za nás OK. S pozdravem Josef Sobotka 
 
Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS sdělila, že doporučuje použít variantu navrženou Mgr. So-
botkou, současně upozornila, že tento návrh nebyl zpřístupněn AO VUT, a proto nedoporučuje dnes 
hlasovat o jeho schválení. Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména 
doc. Steinbauer, Ing. Beneš, RNDr. Popela a rektor Štěpánek. Diskuse se týkala zejména proble-
matiky zpřístupňování předložených návrhů na webové stránce AS VUT a kompetencí, kdo má tyto 
návrhy zpřístupňovat. V závěru diskuse se členové AS VUT dohodli, že budou hlasovat o schválení 
návrhu ve znění navrženém Mgr. Sobotkou na příštím zasedání AS VUT (z důvodu splnění zpřístup-
nění návrhu 7 dnů před konáním AS VUT).  
 

– Institut stálého hosta na zasedáních AS VUT z VŠ ústavů VUT – návrh Ing. Bradáče 
Na minulém zasedání AS VUT byl projednáván návrh Ing. Bradáče na doplnění institutu stálého 
hosta na zasedáních AS VUT pro zástupce VŠ ústavů, kteří nebyli ve volbách zvoleni do KAP AS 
VUT. Návrh nebyl PrO doporučen, se zdůvodněním, že text není vhodně formulován. O tomto ná-
vrhu jednala LK AS VUT na zasedání dne 20. 10. 2020, na kterém zazněly argumenty pro i proti 
jeho přijetí. Po diskusi bylo navrženo, aby proběhlo jednání předsedy AS VUT, předsedů komisí AS 
VUT, zástupců VŠ ústavů a PrO, věnované dořešení tzv. stálého hosta z nezastoupeného VŠ ús-
tavu v AS VUT. Dne 23. 10. 2020 předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová zaslala e-mail předsedovi 
AS Hanáčkovi, místopředsedkyni AS VUT prof. Gescheidtové a předsedům pracovních komisí AS 
VUT, ve kterém na základě své úvahy navrhla následující postup – viz její vyjádření níže:   

„Věc je třeba dořešit, neboť o ní má být jednáno na zasedání AS VUT dne 10. 11. 2020. V souladu s vysoko-
školským zákonem musí být návrh dodatku zpřístupněn akademické obci nejméně 7 dnů před jednáním, tzn. 
nejpozději v pondělí 2. 11. 2020 (pokud už nebyl zpřístupněn ihned po předložení do AS). Osobně se domní-
vám, že další jednání ve skupině adresátů není nutné, neboť jde o 2 věci: 

1. Vhodnou formulaci textu tak, aby splňovala legislativní požadavky a formulace byla dobrou vizitkou 
VUT. S tímto by dle mého soudu mohl pomoci právní odbor. 

2. Vlastní rozhodnutí o přijetí či nepřijetí dodatku. Toto je již na každém členovi AS VUT a jeho vůli vy-
jádřené formou hlasování na jednání 10. 11. 2020. 
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Vzhledem ke shora uvedenému, když věc stálého hosta byla podrobně diskutována, za sebe navrhuji násle-
dující: 

1. Nekonat již další společné jednání adresátů. 
2. Nechť zástupci VŠ ústavů dořeší formulaci s právním odborem rektorátu. 
3. Dojde-li k úpravě formulace, nechť je AS VUT předložen upravený text dodatku JŘ AS VUT. 
4. Upravený text dodatku JŘ AS VUT nechť je zpřístupněn akademické obci VUT nejpozději dne 

2. 11. 2020 
5. O upraveném textu JŘ AS VUT nechť je hlasováno na jednání AS VUT dne 10. 11. 2020.“ 

 
Dne 9. 11. 2020 zaslal vedoucí PrO Mgr. Sobotka návrh znění ustanovení o doplnění institutu stá-
lého hosta, Ing. Bradáč jeho návrh odsouhlasil a předložil AS VUT ke schválení – návrh byl rozeslán 
bezprostředně všem členům AS VUT.  

Předseda AS Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k tomuto ná-
vrhu připomínky. Následovala dlouhá diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména 
Ing. Bradáč, RNDr. Popela, Ing. Beneš, doc. Steinbauer, doc. Hanáček, doc. Opravil, Mgr. Musilová, 
Ing. Hranický, Ing. Kruljacová a rektor Štěpánek. V diskusi se někteří členové AS VUT vyjádřili pro 
schválení výše uvedeného návrhu, jehož námět byl doporučen při diskusích uskutečněných v prů-
běhu loňského roku na zasedáních AS VUT týkajících se námětů na změny / doplnění vnitřních 
předpisů AS VUT. Tento záměr zdůvodňovali tím, že účelem není nabourávat demokracii (stálý host 
nemá právo hlasovat), ale jde o technické záležitosti, které umožní, aby byli na zasedání AS pravi-
delně zváni zástupci ze všech VŠ ústavů a dostávali materiály předložené AS VUT k projednání / 
schválení, ke kterým by se mohli při jednáních AS v diskusi vyjadřovat. Někteří členové AS VUT se 
ale vyjádřili k návrhu zamítavě, svůj postoj zdůvodňovali tím, že již v minulosti se zasedání AS VUT 
také účastnili stálí hosté i při současném platném znění Jednacího řádu AS VUT, takže tuto změnu 
považují za nadbytečnou. Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová připomněla návrh studentů na 
zvýšení počtu zástupců VŠ ústavů v AS VUT – tj. 3 zástupci v KAP a 2 studenti ve SK. Rektor 
Štěpánek sdělil, že se těchto minulých jednání AS také zúčastnil a vzhledem k tomu, že z jeho po-
hledu se diskuse členů AS VUT dostávala do patové situace, vyslovil tento návrh. Dle jeho názoru 
(který je shodný s názorem PrO), pokud by měla být dodržena pravidla demokracie – informovanosti 
– rozhodování, tak správná cesta je pozměnit zastoupení jednotlivých součástí VUT v AS VUT. Do 
budoucna se této problematice bude důležité věnovat a souběžně s tím hledat cestu k rozumnému 
paritnímu zastoupení jednotlivých součástí i vzhledem k jejich velikosti. V závěru diskuse členové 
AS VUT navrhli uskutečnit předběžné hlasování, které naznačí, jaký je současný názor AS VUT na 
předložený návrh. Členové AS VUT následně hlasovali o níže uvedeném názoru.  

Předběžné hlasování:  
Podporuji návrh na zavedení institutu stálého hosta do JŘ AS VUT. 
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 6 hlasů, zdržel se hlasování – 8 hlasů. 

Po diskusi se členové AS VUT dohodli, že z důvodu splnění zpřístupnění návrhu 7 dnů před konáním 
AS VUT akademické obci VUT budou hlasovat o jeho schválení ve znění navrženém Mgr. Sobotkou 
na příštím zasedání AS VUT. 
 
 

 Návrh nového znění Jednacího řádu Vědecké rady FEKT  
 
Návrh nového znění Jednacího řádu Vědecké rady FEKT předložil předseda AS FEKT doc. 
Steinbauer dne 9. 11. 2020 – návrh byl bezprostředně rozeslán všem členům AS VUT.  

Doc. Steinbauer na dnešním zasedání AS sdělil, že předložený návrh, který byl schválen na včerej-
ším zasedání AS FEKT, je reakcí na nutnost distančního jednání a tajného hlasování Vědecké rady 
FEKT. Mgr. Musilová sdělila, že dokument je zveřejněný, ale není dodržena 7denní lhůta.  

Členové AS VUT vzali předložení návrhu nového znění Jednacího řádu Vědecké rady FEKT na 
vědomí s tím, že bude projednán / schválen na příštím zasedání AS VUT konaném dne 24. 11. 2020.  
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8. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Malé investice (INV) a velké opravy (NEI) pro r. 2021 
 
Návrh byl předložen z pověření rektora Štěpánka kvestorem Janíčkem e-mailem dne 6. 10. 2020 – 
bezprostředně rozeslán všem členům AS VUT, spolu s komentářem kvestora. Návrh obsahuje se-
znam stavebních malých investic (INV) a stavebních velkých oprav (NEI) tak, jak byly projednány 
na jednáních Stavební komise VUT. Součástí návrhu je „Tabulka INV a NEI 2021 – stavební velké 
opravy | malé stavební investice | centralizované vybavení“. Na základě projednání ve Stavební 
komisi VUT byla dokončena tabulka velkých oprav a malých investic plánovaných na rok 2021. Ta-
bulka obsahuje tentokrát komplexně všechny akce, včetně nabíhajícího Programu 133 220. Toto je 
nezbytné jako příloha Aktualizace Strategického záměru 2021, který je nutné celkově projednat 
v AS. Kvestor požádal o projednání předloženého návrhu co nejdříve, podle možností i se zkrácenou 
předkládací lhůtou.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání AS sdělil, že návrh byl poprvé projedná-
ván na zasedání ekonomické komise AS před minulým zasedáním AS VUT dne 13. 10. 2020 a poté 
se uskutečnila podrobná diskuse na dvou dalších jednáních EK konaných ve dnech 20. 10. a 27. 10. 
2020. EK AS VUT přijala na základě podrobné diskuse níže uvedené usnesení na svém zasedání 
dne 27. 10. 2020.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 27. 10. 2020:  
Ekonomická komise AS VUT na základě podrobné diskuse doporučuje AS VUT schválit seznam 
malých stavebních investic (INV) a stavebních velkých oprav (NEI) na r. 2021 uvedených v tabulce 
"2020-09-23_tabulka sběru požadavků pro 2021_po jednání SK[2][1].xlsx" předložený AS VUT dne 
6. 10. 2020 a považuje jej za rámec pro jednání o příslušné části rozpočtu VUT na rok 2021. EK AS 
VUT dále doporučuje AS VUT vzít na vědomí soupis dalších investičních záměrů uvedených v před-
ložené tabulce. 
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Kvestor Janíček přednesl další doplňující informace všem členům AS VUT. Předseda EK AS VUT 
RNDr. Popela informoval o výše uvedených jednáních EK k dané problematice, kterých se zúčastnil 
také vedoucí Investičního odboru Rektorátu Ing. Marvan. S ohledem na výše uvedené usnesení EK 
AS VUT RNDr. Popela zdůraznil, že výše uvedený seznam stavebních akcí je považován za součást 
příslušné části rozpočtu VUT roku 2021.  

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu nějaké 
připomínky, vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 12: 
Akademický senát VUT schvaluje seznam malých stavebních investic (INV) a stavebních velkých 
oprav (NEI) na r. 2021 uvedených v tabulce "2020-09-23_tabulka sběru požadavků pro 2021_po 
jednání SK[2][1].xlsx", předložený AS VUT dne 6. 10. 2020 a považuje jej za rámec pro jednání 
o příslušné části rozpočtu VUT na rok 2021. AS VUT bere na vědomí soupis dalších investičních 
záměrů uvedených v předložené tabulce. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

 Příprava Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2021 
 
Členům EK AS VUT zaslal kvestor Janíček z pověření rektora Štěpánka materiál týkající se přípravy 
„Pravidel rozpočtu VUT pro r. 2020“ – rozeslán bezprostředně e-mailem dne 7. 10. 2020. Tento 
materiál byl zaslán k diskusi děkanům a ředitelům F/S na téma „Náměty k pravidlům rozpočtu VUT“. 
V příloze je uvedena prezentace se shrnutím hlavních tezí a full-textovou informací s náměty.  
Kvestor Janíček na dnešním zasedání AS přednesl podrobný komentář týkající se probíhající pří-
pravy „Pravidel rozpočtu VUT pro rok 2020“ a uvedl, že dokument obsahuje dodatečné konkretizace 
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návrhů F/S. Další informace o zpracovaném souhrnu námětů týkajícím se přípravy „Pravidel roz-
počtu VUT pro rok 2021“ sdělil rektor Štěpánek, který konstatoval, že ze zpracovaných podkladů 
vyplývá, že náměty z F/S jsou protichůdné, neboť každá fakulta má rozdílný přístup k financování. 
Rektor předpokládá, že EK AS VUT obdrží další verzi podkladů k zahájení podrobné diskuse.  
 
 

 Další ekonomické záležitosti  
 
- Informace k financování CEITEC 

 
Členům AS VUT byly e-mailem dne 19. 10. 2020 rozeslány podklady týkající se výhledu financování 
CEITEC do r. 2023, spolu s komentářem kvestor Janíčka.  

Kvestor Janíček na dnešním zasedání AS zrekapituloval, že podklady byly zpracovány ve vazbě na 
příslušné usnesení AS VUT přijaté na červnovém zasedání AS VUT a byly projednány vedením 
VUT. Jedná se o plán financování CEITEC do r. 2023 zpracovaný ve dvou souborech – tabulky 
verifikované CEITEC, které obsahují rekapitulaci pro rok 2021, výhled do roku 2023 a podrobnější 
rozpis pro rok 2021. Jde o výhled hospodaření CEITEC v souvislosti s ukončením financování NPU.  

Předseda EK RNDr. Popela krátce informoval, že na jednání EK AS VUT již proběhla diskuse o výše 
uvedených dokumentech a že bude EK AS VUT o tomuto dokumentu dále jednat za účasti rektora, 
kvestora a zástupců CEITEC VUT  
 
 

9. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Směrnice pro přijímací řízení na ÚSI do NMSP a DSP pro akademický rok 2021/2022 
 
Níže uvedené návrhy dvou směrnic pro přijímací řízení pro akademický rok 2021/2022 předložené 
rektorem Štěpánkem na základě žádosti ředitele ÚSI doc. Vémoly byly rozeslány všem členům AS 
VUT e-mailem dne 31. 10. 2020: 
 

- Podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2021/2022 v navazujících magisterských 
studijních programech „Realitní inženýrství, expertní inženýrství v dopravě a řízení rizik tech-
nických a ekonomických systémů na ÚSI VUT“ 
 

- Podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2021/2022 v doktorském studijním pro-
gramu „Soudní inženýrství“ na ÚSI VUT 

 
Dle sdělení ředitele ÚSI doc. Vémoly byly směrnice odsouhlaseny s vedoucím PrO Mgr. Sobotkou. 

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS sdělila, že předložené návrhy 
nebyly zpřístupněny AO VUT před dnešním zasedáním AS VUT, a proto by na dnešním zasedání 
AS neměly být schvalovány. Členové AS VUT vzali výše uvedené skutečnosti na vědomí s tím, že 
směrnice budou projednány / schváleny na příštím zasedání AS VUT dne 24. 11. 2020.   
 

 Zpráva o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na ÚSI v letním se-
mestru akad. roku 2019/2020 

 
Návrh předložil rektor Štěpánek na základě žádosti ředitele ÚSI doc. Vémoly – rozeslána členům 
AS VUT e-mailem dne 3. 11. 2020. Dle sdělení doc. Vémoly byla zmíněná zpráva projednaná a od-
souhlasená na kolegiu ředitele.  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS sdělila, že předložený dokument 
také nebyl zpřístupněn AO VUT před dnešním zasedáním AS VUT, a proto by neměl být dnes také 
projednáván. Členové AS VUT vzali výše uvedené skutečnosti na vědomí s tím, že zpráva bude 
projednána / schválena na příštím zasedání AS VUT dne 24. 11. 2020.   
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10. VOLBY DO AS VUT 
 

 Informace předsedy Volební komise VUT týkající se voleb do AS VUT  
konaných na VUT ve dnech 3. 11. – 5. 11. 2020 

 
Předseda Volební komise VUT pro volby do AS VUT Ing. Bradáč informoval členy AS VUT o výsled-
cích voleb konaných v minulém týdnu ve dnech 3. 11. – 5. 11. 2020 na všech součástech VUT, 
kromě Fakulty strojního inženýrství, která se rozhodla realizovat volby prezenční, nevyhlásila elek-
tronické volby a následně Volební komise FSI tyto prezenční volby do AS VUT, včetně voleb do AS 
FSI, zrušila z důvodu vážné situace v oblasti pandemie koronaviru v ČR. Dále Ing. Bradáč seznámil 
AS VUT s nově zvolenými členy AS VUT. 
 
ZVOLENÍ ČLENOVÉ AS VUT PRO FUNKČNÍ OBDOBÍ 
LISTOPAD 2020 AŽ LISTOPAD 2023 
 
FAST: Ing. Petr Beneš, CSc.; Doc. Mgr. Tomáš Apeltlauer, Ph.D.; Ing. Daniel Skřek 
FSI: Volby zatím neproběhly 
FEKT: doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D.; doc. Ing. Vlasta Sedláková, Ph.D.; Ing. Daniel Janík  
FIT: doc. Dr. Ing. Petr Hanáček; doc. Ing. Jiří Jaroš, Ph.D.; Viktor Konupčík 
FA: Ing. arch. Nicol Galeová; doc. Ing. arch. Ivo Boháč, Ph.D.; Bc. Diana Hodulíková 
FCH: doc. Ing.Tomáš Opravil, Ph.D.; doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D.; Bc. Jan Zahrádka 
FP: Mgr. Bc. Helena Musilová; prof. Ing. Alena Kocmanová, Ph.D.; Ing. Anna Kruljacová, MSc. 
FaVU: MgA. Tomáš Hrůza; MgA. Ondřej Homola; Bc. Veronika Špundová 
VŠ ÚSTAVY A DS: Ing. Pavel Krečmer, Ph.D.; prof. Ing. Martin Trunec, Dr.; Ing. Katarína Rovenská   
 
Dále Ing. Bradáč sdělil, že Protokoly o volbách do AS VUT zaslaly všechny součásti v elektronické 
podobě, kompletně podepsané protokoly byly předány FAST, FCH a z VŠ ústavů a DS. Ostatní 
nemají protokoly podepsané, takže požádali o prodloužení jejich předání, jejich žádost Volební ko-
mise VUT vzhledem k pandemii akceptovala.  
Doc. Hanáček sdělil, že na základě doporučení vedoucího PrO Mgr. Sobotky mají být na FSI vy-
hlášeny řádné volby znovu v novém termínu, a proto požádal předsedu AS FSI o sdělení termínu.  
 
 

 Diskuse o dokumentech týkajících se právního výkladu MŠMT ČR k současné  
legislativě VŠ ovlivněné nouzovým stavem v ČR – viz zákon č. 188/2020 Sb. 

 
Dle pokynu předseda AS VUT Hanáčka obdrželi členové AS VUT dokumenty z úrovně MŠMT týka-
jící se legislativy a právního výkladu MŠMT k oblasti činnosti orgánů vysokých škol v ČR, zejména 
v návaznosti na volby do AS VŠ v době nouzového stavu v ČR a prodloužení jejich funkčního ob-
dobí.  

Předseda AS Hanáček na dnešním zasedání informoval o včerejším jednání členů AS VUT – před-
sedy AS, místopředsedů AS a předsedů pracovních komisí AS a za účasti vedoucího PrO Mgr. 
Sobotky o dalším postupu AS VUT vzhledem k nouzovému stavu v ČR z důvodu vážné epidemio-
logické situace onemocnění koronavirem Covid-19. V diskusi tito členové AS VUT zvažovali, zda 
má AS VUT postupovat podle právního názoru MŠMT k zákonu č. 188/2020 Sb., který uvádí, že 
funkční období AS VŠ budou prodloužena, anebo má být Volební komisí VUT pro volby do AS VUT 
svoláno ustavující zasedání AS VUT pro nové funkční období listopad 2020 až listopad 2023. Po 
obsáhlé diskusi se včera členové AS VUT většinově shodli v názoru, že na základě posouzení rizik 
obou variant se spíše přiklánějí k prodloužení funkčního období stávajícího AS VUT dle níže uvede-
ného vyjádření MŠMT ČR:  

„Pokud se týká § 7 odst. 2 zákona, tak tento podmiňuje zde uvedená pravidla vyhlášením nouzového stavu. 
Vzhledem k tomu, že vláda opětovně přistoupila k vyhlášení nouzového stavu dne 5. října 2020, i toto ustano-
vení se aktuálně aplikuje. Vzhledem k zákonným lhůtám tedy nyní platí, že končí-li funkční období orgánu 
nebo členů orgánu vysoké školy nebo fakulty od vyhlášení nouzového stavu dne 5. října do konce roku 2020, 
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tak se toto funkční období prodlužuje do 120 dne po ukončení nouzového stavu. Samotné prodloužené funkční 
období tedy může skončit až v roce 2021.“ 

 
Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž úvodu doc. Hanáček sdělil, že obdobná situace zřejmě 
nastane i na většině fakult VUT, kterým ale AS VUT nemůže nařídit, jak mají postupovat. Varianta 
prodloužení stávajícího funkčního období AS je dle jeho názoru méně problematická, vzhledem 
k tomu, že se shoduje s právním názorem MŠMT, a dále i s přihlédnutím k tomu, že na jedné z fakult 
volby do AS VUT dosud z důvodu pandemie neproběhly. Problémem zřejmě dle sdělení zástupců 
některých fakult bude, že zejména studenti ze studentských komor AS fakult přestali být členy AS, 
a proto budou muset být vyhlášeny doplňovací volby. Tento problém se týká i AS VUT, ale jen 
v menším rozsahu.  

V následující diskusi vystoupili zejména doc. Opravil, Mgr. Musilová, doc. Hanáček, doc. Diviš, doc. 
Steinbauer, Ing. Galeová, RNDr. Popela a Ing. Kruljacová. Členové AS VUT diskutovali možné pro-
blémy jak v případě prodloužení funkčního období stávajícího AS VUT, tak i v případě ukončení 
funkčního období stávajícího AS tím, že Volební komise VUT svolá ustavující zasedání. Bylo kon-
statováno, že MŠMT ČR zaregistrovalo dodatky k VŘ AS VUT a JŘ AS VUT, které umožnily elek-
tronické volby i distanční jednání AS VUT, ale přitom jeho právní názor nyní je, že si AS VŠ mají 
prodloužit funkční období. V případě, že by AS VUT chtěl ukončit své funkční období a uskutečnit 
ustavující zasedání nově zvoleného AS VUT není zcela jasné, zda to umožňuje současné znění VŘ 
AS VUT, podle kterého musí probíhat tajná volba předsedy a místopředsedů AS VUT, také není 
jasné, jak by probíhalo předání Osvědčení o zvolení a jak by podepisovali noví členové AS „Slib 
člena AS VUT“.   

Doc. Steinbauer sdělil, že vzhledem k tomu, že se členové AS VUT nevyjádřili kladně k variantě 
uskutečnění ustavujícího zasedání AS VUT, lze z toho odvodit, že spíše akceptují zákon č. 188/2020 
Sb. Doc. Hanáček upřesnil, že dle vyjádření MŠMT zákon č. 188/2020 Sb. neumožňuje vybrat si, 
zda si AS VŠ chtějí funkční období prodloužit, ani že si je mohou prodloužit pouze po určitou dobu, 
ale že se jejich funkční období prodlužuje a vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT námitky proti 
tomu. Nikdo ze členů AS VUT námitku nevznesl, v diskusi bylo konstatováno, že obě varianty jsou 
špatné, ale většina členů AS VUT se přiklání k variantě prodloužení funkčního období stávajícího 
AS VUT o 120 dní po ukončení nouzového stavu v ČR. Dále bylo navrženo, aby se zasedání stáva-
jícího AS VUT zúčastňovali i zvolení budoucí členové AS VUT pro nové funkční období, průběžně 
dostávali projednávané materiály a mohli při jednáních AS VUT sdělit své názory.  

Na závěr diskuse podal předseda AS VUT Hanáček návrh na schválení dalších termínů zasedání 
stávajícího AS VUT. Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová navrhla, aby se příští zasedání usku-
tečnilo za 14 dnů, tj. 24. 11. 2020. Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová připomněla, členka SK 
AS VUT Ing. Jarmerová ukončila studium na FAST, fakulta nemá zvoleného náhradníka, a proto je 
nutné vyhlásit doplňovací volby do SK AS VUT. Zástupci FSI v AS VUT rovněž požádali o vyhlášení 
dalšího termínu voleb do AS VUT na FSI pro nové funkční období listopad 2020–listopad 2023. 
Následovalo hlasování o schválení níže uvedených usnesení.  
 

 Schválení dalších termínů distančních zasedání stávajícího AS VUT  
 
Na základě návrhu předsedy AS VUT Hanáčka hlasovali členové AS VUT o schválení níže uvede-
ného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 13: 
Akademický senát VUT schvaluje další termíny distančních zasedání stávajícího AS VUT:   
– úterý 24. 11. 2020 od 9:00 hodin, a úterý 8. 12. 2020 od 10:00 hodin. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 

 Vyhlášení voleb do AS VUT na Fakultě strojního inženýrství VUT  
 
Předseda AS Hanáček zrekapituloval, že na Fakultě strojního inženýrství VUT neproběhly volby do 
AS VUT z důvodu aktuální mimořádné epidemiologické situace v ČR, které se měly konat v termínu 
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od 3. 11. – 4. 11. 2020. AS FSI ve svém Protokolu o neuskutečněných volbách podrobně zdůvodnil 
nekonání voleb. Předseda AS FSI Návrat zaslal dne 6. 11. 2020 předsedovi AS Hanáčkovi e-mail, 
ve kterém jej požádal o vyhlášení voleb zástupců FSI do AS VUT dle „Harmonogramu přípravy 
a organizace voleb zástupců FSI VUT v AS VUT a členů AS FSI VUT na funkční období listopad 
2020 (posun dle vývoje epidemiologické situace) – listopad 2023“. Harmonogram navazuje na „Har-
monogram voleb do AS VUT v Brně pro funkční období listopad 2020 až listopad 2023“. Termín 
konání voleb zástupců FSI v AS VUT Akademický senát FSI stanovil na 15. 12. a 16. 12. 2020.  

Členové AS VUT po krátké diskusi hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení na návrh před-
sedkyně LK AS VUT Mgr. Musilové.  
 
Návrh usnesení AS č. 14 : 
Akademický senát VUT vyhlašuje volby zástupců Fakulty strojního inženýrství VUT do Akademic-
kého senátu VUT v Brně na funkční období listopad 2020 (posun dle vývoje epidemiologické situace) 
až listopad 2023, které se budou konat v termínu od 15. 12. do 16. 12. 2020. 
Termín zveřejnění obsazení volební komise je 30. 11. 2020, termín zveřejnění kandidátních listin je 
4. 12. 2020, termín předání protokolů o volbách je 18. 12. 2020 do 12.00 hod.  
Termín ustavujícího zasedání AS VUT bude stanoven v závislosti na aktuální situaci v souladu se 
zákonem 188/2020 Sb. Volby se vyhlašují v souladu s aktuálně platným Volebním řádem AS VUT 
dostupným na https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/volebni-rad-akade-
mickeho-senatu-vut-d145565 . 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 

 Vyhlášení doplňovacích voleb do AS VUT na Fakultě stavební VUT   
 
Na základě návrhu předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacové členové AS VUT po krátké diskusi 
hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 15: 
Akademický senát VUT vyhlašuje doplňovací volby zástupce studentů Fakulty stavební VUT do Aka-
demického senátu VUT v Brně na aktuální funkční období, které se budou konat v termínu od 15. 12. 
do 16. 12. 2020. 
Termín zveřejnění obsazení volební komise je 30. 11. 2020, termín zveřejnění kandidátních listin je 
4. 12. 2020, termín předání protokolů o volbách je 18. 12. 2020 do 12.00 hod. 
Volby se vyhlašují v souladu s aktuálně platným Volebním řádem AS VUT dostupným na 
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/volebni-rad-akademickeho-se-
natu-vut-d145565 .  
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

12. RŮZNÉ  
 

 Zástupce FAST doc. Apeltauer vznesl dotaz, zda je dobré, když končící AS VUT bude schva-
lovat návrh změny JŘ AS VUT týkající se institutu stálého hosta na jednáních AS, na konci 
svého funkčního období, pro nový AS VUT. Doc. Steinbauer sdělil, že dle jeho názoru stáva-
jící AS nemůže dlouho diskusi o tomto návrhu nechat alibisticky nevyřešenou. Předsedkyně 
LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila, že její názor vychází ze skutečnosti, že o možných úpra-
vách VŘ AS VUT a JŘ AS VUT bylo dlouho diskutováno už v loňském roce a že tento návrh 
část AS VUT vnímá jako dluh, který je nutné dokončit v rámci stávajícího funkčního období. 
RNDr. Popela vyjádřil s názorem Mgr. Musilové souhlas, a sdělil, že návrh nebyl po celou 
dobu rozporován.    

 
Na závěr doc. Hanáček poděkoval všem účastníkům za účast na dnešním náročném zasedání AS 
VUT souvisejícím zejména se složitou situací v oblasti legislativy a voleb do AS VŠ, způsobenou 
vyhlášením nouzového stavu v ČR z důvodu pandemie koronaviru Covid-19 a ukončil zasedání.  

https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/volebni-rad-akademickeho-senatu-vut-d145565
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/volebni-rad-akademickeho-senatu-vut-d145565
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/volebni-rad-akademickeho-senatu-vut-d145565
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/volebni-rad-akademickeho-senatu-vut-d145565
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USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 10/2020 DNE 10. 11. 2020 
 

UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a Ing. Bradáče.   
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT s doplněním bodů 6. Infor-
mace SK AS VUT, 7. Legislativní záležitosti – Nové znění JŘ VR FEKT a 11. Volby do AS VUT – 
Vyhlášení voleb zástupců FSI do AS VUT. 
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 6/2020 ze dne 15. 9. 2020 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 24. 10. 2020. 
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 7/2020 ze dne 29. 9. 2020 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 6. 11. 2020. 
 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 8/2020 ze dne 2. 10. 2020 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 10. 11. 2020. 
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu Vědecké rady VUT.  
 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 2 k Jednacímu řádu Vědecké rady VUT.  
 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT.  
 
UAS 9 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 2 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT.   
 
UAS 10 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Volebního řádu AS FaVU VUT.   
 
UAS 11 
Akademický senát VUT schvaluje Volební řád AS FaVU VUT – verzi ze dne 13. 10. 2020. 
 
UAS 12 
Akademický senát VUT schvaluje seznam malých stavebních investic (INV) a stavebních velkých 
oprav (NEI) na r. 2021 uvedených v tabulce "2020-09-23_tabulka sběru požadavků pro 2021_po 
jednání SK[2][1].xlsx", předložený AS VUT dne 6. 10. 2020 a považuje jej za rámec pro jednání o 
příslušné části rozpočtu VUT na rok 2021. AS VUT bere na vědomí soupis dalších investičních zá-
měrů uvedených v předložené tabulce. 
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UAS 13 
Akademický senát VUT schvaluje další termíny distančních zasedání stávajícího AS VUT:   
– úterý 24. 11. 2020 od 9:00 hodin, a úterý 8. 12. 2020 od 10:00 hodin. 
 
UAS 14 
Akademický senát VUT vyhlašuje volby zástupců Fakulty strojního inženýrství VUT do Akademic-
kého senátu VUT v Brně na funkční období listopad 2020 (posun dle vývoje epidemiologické situace) 
až listopad 2023, které se budou konat v termínu od 15. 12. do 16. 12. 2020. 
Termín zveřejnění obsazení volební komise je 30. 11. 2020, termín zveřejnění kandidátních listin je 
4. 12. 2020, termín předání protokolů o volbách je 18. 12. 2020 do 12.00 hod.  
Termín ustavujícího zasedání AS VUT bude stanoven v závislosti na aktuální situaci v souladu se 
zákonem 188/2020 Sb. Volby se vyhlašují v souladu s aktuálně platným Volebním řádem AS VUT 
dostupným na https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/volebni-rad-akade-
mickeho-senatu-vut-d145565 . 
 
UAS 15 
Akademický senát VUT vyhlašuje doplňovací volby zástupce studentů Fakulty stavební VUT do Aka-
demického senátu VUT v Brně na aktuální funkční období, které se budou konat v termínu od 15. 12. 
do 16. 12. 2020. 
Termín zveřejnění obsazení volební komise je 30. 11. 2020, termín zveřejnění kandidátních listin je 
4. 12. 2020, termín předání protokolů o volbách je 18. 12. 2020 do 12.00 hod. 
Volby se vyhlašují v souladu s aktuálně platným Volebním řádem AS VUT dostupným na 
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/volebni-rad-akademickeho-se-
natu-vut-d145565 .  
 
 
 
 

TERMÍN PŘÍŠTÍHO ZASEDÁNÍ 
Příští zasedání AS VUT se bude konat 24. 11. 2020 v 9:00 hodin 

v rámci videokonference MICROSOFT Teams. 

 
 
 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
předseda AS VUT v Brně 
 
 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 
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